
Интервју:  Мирослав  Лајчáк,  високи  представник/специјални
представник ЕУ у  БиХ:  “Косово и  БиХ нису повезани”

Високи представник у Босни И Херцеговини (БиХ) Мирослав Лајчак изјавио је данас да Косово и БиХ нису
повезани на било који начин и поновио да ниједан ентитет нема право на отцепљење од БиХ.

“БиХ има своје приоритете и послове које треба да уради. Они никако не могу бити повезани са Косовом. Ја
схватам психолошки утицај који је ситуација на Косову имала у целом региону, али исто тако мислим да
никоме није у интересу дестабилизација ситуације у БиХ”, изјавио је Лајчак у интервјуу агенцији Бета.

Оцењујући политичку ситуацију у БиХ, Лајчак је у разговору са дописницом Бете из Сарајева Меримом
Спахић навео да се “ствари у БиХ крећу напред, у добром правцу, али да је тај напредак постављен на
веома крхким основама”.

Такав напредак у БиХ назвао је недовољно брзим, нестабилним и забрињавајућим.

“Опет смо имали на делу медијска препуцавања и оптужбе које су довеле до пораста напетости.
Политичке странке морају показати више одговорности, јер они су ти који ће бити заслужни за успех БиХ,
или у супротном, за њен неуспех на европском путу”, рекао је високи представник.

Лајчак сматра да се политички лидери и представници њихових странака у институцијама у БиХ морају
определити око приоритета ове државе и пронаћи консензус око тога шта се прво треба урадити.

Високи представник је нагласио да ниједан ентитет нема право на отцепљење од Босне и Херцеговине, те
да је свако оспоравање Дејтонског мировног споразума неприхватљиво.

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bc%d0%b8%d1%80%d0%be%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2-%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87a%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bc%d0%b8%d1%80%d0%be%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2-%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87a%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81/


Оценио је да ОХР још треба да остане са мандатом у БиХ јер су недавно забележене озбиљне кризе и
покушаји слабљења институција И легитимитета државе БИХ.

На питање да ли БиХ може овим темпом ускоро очекивати да потпише Споразум о стабилизацији и
придруживању са ЕУ, Лајчак је казао да “све зависи од Босне и Херцеговине”, али да се тај споразум мора
потписати пре транзиције ОХР-а у Уред високог европског представника
(ЕУСР).

Изразио је наду да ће ускоро бити усвојени закони о реформи полиције. Истакао је да Савет министара БиХ
мора да настави са реализацијом програма реформи, да усвоји акциони план као одговор на Европско
партнерство и подсетио да БиХ једина у региону још увек нема такав
план.

Коментаришући недавну изјаву председавајућег Председништва БиХ Жељка Комшића, који је Лајчака
назвао “разочарењем”, јер не користи бонска овлаштења и дозвољава кориштење антидејтонске реторике,
Лајчак је рекао да сматра да је “корисније постићи договор, а не лобирати медјународну заједницу и још је
после тога оптуживати да не ради посао који треба да раде домаћи политичари”.

“Не видим улогу високог представника као инструмент за наметање политичких ставова било које
политичке опције тамо где је потребан  дијалог и договор. Сваки пут кад доносим одлуке, руководим се
тиме шта је добро и потребно за БиХ, а не поједине политичаре. Тако и кад користим бонска овлаштења”,
рекао је Лајчак.

Високи представник је нагласио да је његов мандат очување Дејтонског мировног споразума, али да
политичари у БиХ морају радити свој посао и проналазити решења.

Високи представник је рекао да ће његов будући рад бити посвећен учвршћивању реформи и осигурању да
БиХ испуни своје обавезе везане за евроатлантске интеграције.

“Имам пуну подршку Савета за спроводјење мира (ПИЦ) да предузмем све мере неопходне за пуно
поштовање Дејтонског мировног споразума. Бонска овлашћења су моје право и моја одговорност. Само ћу
ја одлучивати када их користити. Сигурно ће то увек бити за добро БиХ”, закључио је Лајчак.


